
  

Pöytäkirja 10.5.2023 Lasten kyselytunti 

Aloitettiin 12.36 

Taina Suuniittu nuorisovaltuuston puheenjohtaja, toivotti kaikki tulleiksi ja kertoi vähän taustatietoa, miten 

tätä on järjestetty ennen. Hanna Laine kaupungin valtuuston puheenjohtaja esittäytyi ja piti pienen 

alkupuheen. 

Kaupunginjohtaja Oskari Auvinen kertoi kunnan toiminnasta. Kunnissa saadaan päättää omista asioista. 

Kuntaan valitaan luottamushenkilöitä vaaleilla. Kaupungilla on paljon eri tehtäviä. Kertoi hieman kaupungin 

strategiasta.  

Marjut Markkinen toimii hyvinvointikoordinaattorina Kangasalla. Hän kertoi lasten oikeuksista ja Unicefin 

lapsiystävällinen kunta mallista. Hän näytti videon lapsenoikeuksista. Siinä kerrottiin lastenoikeuksista hyvin 

ja selkeästi. 

 

 

 
Kyselytunti osuus  
 
Miten kouluruuan laadunvalvonta toimii? Mistä kouluruoka tulee kouluille? Entä raaka-aineet, 
ovat ne paikallisia?  
Kouluruoka: Kouluruokaa ohjaa asiakirjat ja säädökset. Myös lait säätelevät niitä. Ruokalistoilla pitää olla 

erilaisia aterioita. Ruoka on noin 85% suomalaista. Toiveruokaviikot ovat tulossa viikoilla 21 ja 22. Felia tuo 

ruoka-aineet jotka ovat tuotettu lähellä ja kestävästi. 

Eritysruokavaliot on vaikea järjestää ja lisää ruokia jos tulisi tarvitsisi hommata lisää lämpöaltaita. 

Erityisruokavalioita ei voi kauheasti muuttaa koska osissa mausteseoksista sisältää paljon allergeenejä. 



  

Milloin uudelle Kangasalan ja Sahalahden väliselle pyörätielle saadaan valot? 
Valaistus: Toistaiseksi ei ole suunnitelmissa rakentaa valaistusta, koska ei ole rahaa ja pitää rakentaa 

muualle pyöräteitä. 

Olemme huomanneet, että koulussamme on tiloja, jotka vaativat korjausta esimerkiksi 

liikuntasalin lattia ja ilmanvaihto.  Milloin kouluamme korjataan ja miten?  Korjaukset: 

Kirkkoharjua ollaan suunnittelemassa miten sitä korjataan. Kirkkoharjua ei saa poistaa koska sillä on 

suojelumerkinnät ja merkinnän takia sitä täytyy suunnitella tarkasti miten sitä voi korjata. 1.- ja 2.-

luokalaiset mahtuvat pientenlastenyksikköön kun se valmistuu Pikkolaan. 

Millainen vaalikampanjasi oli? (valtuutetut) 
Mikä on (entinen) ammattinne ja onko siitä hyötyä?  

Vaalikampanja ja entinen työ: Hannan kampanjassa oli tiedon kertomista ja miten hän aikoo hoitaa niitä.  

Oskari on ollut maanviljeliä, teollisuusvalvoja, nuorisotyöntekijä ja monia muita johto ammatteja. Marjut on 

ollut opettajana ja ollut hankekordinaattorina. Kati Halonen on ollut lastenhoitajana, eläinten hoitaja, 

kunnan valtuuston voileväntekijä, perhepäivähoidon ohjaaja, lasten ohjaajana, lajiohjaajana, kuuluttajana, 

sosiaalityöntekijän sijainen, opettajana, rehtorina, sivistysohjaajana ja hyvinvointijohtajana. Merja on ollut 

rehtorina ja broileriteurastamossa. 

 

Olisiko mahdollista saada Kuhmalahden lapsille ja nuorille nuorisotilaa käyttöön edes kerran 
viikossa, siten että siellä olisi kaupungin puolesta valvoja ja/tai vapaaehtoistoimintana? 
Kuhmalahden nuorisotila: Kuhmalahden kaupalla on yrittäjän itse pitämä nuorisotila. Kyläkolli voi myös 

tulla Kuhmalahdelle. 

Voisiko Kaarina Maununtyttärentielle saada suojatien Tähkätien risteyksen kohdalle? Tie on 

valtion joten kaupunki ei voi siihen asiaan vaikuttaa, mutta viedään toivetta eteenpäin. 

Voiko kaupungissa olla lapsille ja nuorille enemmän ilmaista kerhotoimintaa: Sitä toivottavasti saadaan lisää 

koska rahaa saatiin lisää. Kyselyihin voisi vastata. Jos iltaan haluaa niin siihen ei ole vastausta.  

Olisiko Kuhmalahden ympäristöön mahdollisuutta saada frispeegolfrataa? 
Kuhmalahdelle frisbeegolfi: Kangasalla on 3 rataa. Kuhmalahdelle voisi tulla sellainen. Sitä ei ole missään 

vielä suunniteltuna, mutta toive on kuultu.  

Lasten ja nuorten tupakointiin, nuuskaamiseen ja sähkötupakointiin pitäisi puuttua paremmin. 

Mitä kaupunki voisi tehdä? Voisiko leikkipaikkoja ja muita lasten käyttämiä paikkoja siivota 

useammin nuuskapusseista ja tupakantumpeista?  

Olen huomannut, että Vatialan kirjaston omatoimiaikaa on lyhennetty ilkivallan takia. Miksi 

joku voi tehdä sellaista ja miten sitä voi ehkäistä? 

Lasten ja nuorten tupakkatuotteet ja huumeet: Piha-alueet siivotaan kerran viikossa. Se on mahdollista 

lisätä niitä. Asiasta on lisätty tiedotusta huoltajille ja muille. Yläkoululaisille on järjestetty 

valistustapahtumia. Alakoululaisille ollaan suunnittelemassa mitä asialle voi tehdä. Valtuustossa ei ole ollut 

asiasta mitään, mutta asiasta ollaan keskusteltu kokousten ulkopuollella mitä asialle voisi tehdä. Kaupunki 

ei voi kaikkea tehdä. Päihteiden käyttöön on todella vaikeata saada apua. Siihen ei ole helppoa ja nopeata 

ratkaisua. Ammattilaisia ei ole tarpeeksi olemassa jotta apua saataisiin helposti. Kangasalla on tehty paljon 

asioita nuorten päihteiden käyttöä vastaan. Vatialan kirjaston omatoimiaikaa on lyhennetty ilkivallan takia. 

Sille ei vielä tiedetä mitä sille tehdään. Toivotaan että vanhemmat opettaisivat lapsiaan käyttäytymään 

julkisissa tiloissa ja miten niissä toimitaan. Syksyllä Vatialan kirjaston henkilökunta jalkautuu kouluihin  

kertomaan miten omatoimiajalla kirjastossa tulee toimia ja käyttäytyä.   



  

Tytin muistiinpanoista  Merja Lehtonen: kaupungin tehtävä on ennaltaehkäistä ongelmia. Koulussa lapsille 

ja nuorille pidetään hvyinvointitunteja, missä opetetaan taitoja ja tuetaan itsetuntoa, jotta saa voimia 

itsenäisyyteen ja voi sanoa ei päihteille, vaikka ympäristöstä tulisi paineita. Myös oppilaat voivat huomioida 

päihteiden käyttöä kaveripiirissä; kysy kaverilta mitä kuuluu, jos olet huolissasi kaverista, kerro hänelle 

itselleen ja aikuiselle. Aikuisilla on vastuu ohjata lasten ja nuorten asioita eteenpäin.  

Voisiko Ruutanan koululta tulla kevyenliikenteenväylä Havisevan koululle? Tie on valtion ja siitä 

ollaan neuvoteltu ja sille on tarvetta. Valtiolla ei ole rahaa rakennuttaa kevyenliikenteen väyliä teidensä 

varteen.  

Voisiko Ruutanassa olla kirjasto? 
Kirjastoauto kulkee. Pysäkkiajoista voi esittää omia toiveita kirjastohenkilökunnalle. Uuteen 

ruutanankouluun on toivottavasti tulossa koulun kirjasto ainakin.  

Onko päätösten tekeminen helppoa vai vaikeaa? Mitä kaikkea pitää huomioida? 
Päätösten teko on joskus helppoa ja joskus vaikeata tehdä. Päätöksissä pitää huomioida paljon eri asioita. 

Raha pitää riittää ja sillä on pakko tulla toimimaan. Velkoja ei voi ottaa liikaa ja kaikkeen asiaan ei voi ottaa 

lainaa.  

Miksi Kangasalan keskustaan taloja ei kauppoja: Kehittyvä kaupunki. Pitää lisätä missä kaikki toimii 

hyvin ja sujuvasti. Kauppoja ei voi rakentaa liikaa, jos ei ole asukkaita. Kaupat tarvitsevat myös asiakkaita. 

Kauppakeskusta ei tule kangasalle, koska niistä ei tule voittoa kaupoille koska kangasalla on niin vähän 

asiakkaita. 

Voisiko metsien kaatamista vähentää: Hiilinieluja pitää säilyttää ja niitä ei voi poistaa liikaa. Päätökset 

asioista on vaikeita. Metsät ovat arvokkaita ja niitä pitää suojella. Luonnon puolesta on parempi asua 

tiivistii eikä leveästi. Kerrostaloja tulee lisää. Jos yksi kohta metsää menetetään, säästetään toisessa kohtaa 

kymmenen kohtaa metsää. Luonnon säästö ei aina näy yksittäisessä paikassa. 

 

Onko työ häirinnyt vapaa-aikaasi?  
Joillain on päivät töitä ja illat harrastusta. Kaupungin valtuutetut ovat päivät omissa palkkatöissään ja 

päätöksen teko on tavallaan harrastus, mitä tehdään vapaa-ajalla.  Viranhaltioilla saattaa mennä työ vapaa-

ajalle joskus. 

 

Miten lapsiystävällisyyttä voisi parantaa? Lapsiystävällinen kunta malli on alkanut ja nyt 80 

indikaattorin avulla tutkitaan millainen lapsiystävällisyys tila kangasalla on. Sen pohjalta mietitään mitä 

voidaan tehdä ja mitä pitää tehdä.  

 

Kyselytunnin jälkeen tarjolla oli virvokkeita ja niiden nauttimisen aikana jakauduttiin ryhmiin, joissa 

keskusteltiin tietyistä aiheista. 

 Ryhmä 1: koulunkäynnistä mukavampaa  Tässä ryhmässä juteltiin nuvan vuoden teemaan liittyvistä 

asioista.  

Ryhmä 2: Ympäristö      Lapset kyselivät kaupungin puutarhuri Jari Järviseltä kysymyksiä mihin he halusivat 

vastauksia. Jari vastasi niihin sitten miten hän asioista oman tietämyksensä mukaan. 

Tapahtuma loppui 14.45  kiitettiin kaikkia osallistumisesta ja sitten lapset ja valtuutetut ja viran haltijat 

lähtivät.  


